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ZÁPIS 
ze 18. zasedání Akademického senátu FChT Univerzity Pardubice 

konaného v pátek 31. ledna 2025 od 9:00 hodin 
v zasedací místnosti děkanátu FChT (budova HA) 

Akademičtí pracovníci: 

doc. Ing. Martin Adam, Ph.D. 
Ing. Jaroslav Barták, Ph.D. 
doc. Ing. Marek Bouška, Ph.D. 
doc. Ing. Pavel Čičmanec, Ph.D. 
Ing. Aleš Eisner, Ph.D. 
Ing. Petr Knotek, Ph.D. 
prof. Ing. Jaromír Vinklárek, Dr. 
prof. Ing. Roman Jambor, Ph.D. 
Ing. Patrik Pařík, Ph.D.  
prof. Ing. Tomáš Weidlich, Ph.D. 

Studenti: 

Bc. Jana Hrušková 
Bc. Martin Šanda 
Bc. Josef Velebný 

Omluvení senátoři: 

Ing. Marie Nevyhoštěná 
Ing. David Vaculík 

Nepřítomní senátoři: 

Bc. Josef Velebný 

Hosté: 

prof. Ing. Petr Němec, Ph.D. (děkan FChT) 
doc. Ing. Petr Česla, Ph.D. (proděkan FChT) 
doc. Ing. Alena Komersová, Ph.D. (proděkanka FChT) 
prof. Ing. Petr Mošner, Ph.D. (proděkan FChT) 
prof. Ing. Liběna Tetřevová, Ph.D. (proděkanka FChT) 
Ing. Martin Šprync (tajemník FChT) 
Ing. Petr Bělina, Ph.D. (Předseda AS UPCE) 

Program zasedání: 

1. Zahájení 

2. Projednání dokumentu „Plán nákupu investic Fakulty chemicko-technologické Univerzity 
Pardubice v roce 2025“ 

3. Různé 
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1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice 
doc. Adam přivítal všechny senátory a hosty a informoval o řádně doručených omluvenkách 
nepřítomných senátorů. 

Program zasedání 

Předseda AS FChT UPCE doc. Adam seznámil přítomné s návrhem programu zasedání 
a požádal senátory o případné připomínky nebo návrhy na jeho doplnění. Žádné připomínky 
ani doplňující návrhy nebyly vzneseny. Přítomní senátoři schválili program 18. zasedání AS 
FChT UPCE. 

Hlasování: 12–0–0 (pro–proti–zdržel se) 

2. Projednání dokumentu „Plán nákupu investic Fakulty chemicko-technologické Univerzity 
Pardubice v roce 2025“ 

Děkan prof. Němec společně s proděkanem doc. Česlou představili daný materiál. V roce 
2025 jsou investice plánovány v celkové výši 97 935,5 tis. Kč, z toho 54 261,1 tis. Kč ze zdrojů 
FChT a 43 674,4 Kč z ostatních zdrojů (OP JAK INFRA III a OP JAK ITI – INMA). Oproti 
roku 2024 jde o navýšení investic o cca 25 mil. Kč. Na přípravě podkladů se podíleli všichni 
vedoucí kateder a ústavů. Plán nákupu investic FChT v roce 2025 byl dne 22. 1. 2025 schválen 
na poradě vedoucích kateder/ústavů. 

K danému materiálu bylo předem v písemné formě ze strany senátorů zasláno několik 
dotazů, které byly předsedou doc. Adamem prezentovány v pořadí, jak byly doručeny. 

U nákupu TEM je v poznámce uveden ERC projekt, který ale zatím není schválen. Jak je 

tedy plánováno financování nákupu TEM? A možná pro zajímavost – jakým způsobem bude 

TEM provozováno, respektive, jaké budou možnosti měření na tomto přístroji, kdo a jak jej 

bude provozovat/spravovat/starat se o něj? 

Vedením FChT bylo vysvětleno, že zahrnovat větší položky s celofakultním dosahem do 
investičního plánu je záměrem i do budoucna. Uvedený projekt ERC zatím opravdu schválen 
nebyl. Pokud bude schválen, bude nákup TEM financován z tohoto projektu, pokud ne, bude jej 
financovat FChT. Zařízení bude umístěné na pracovišti CEMNAT, které bude zabezpečovat 
jeho provoz, avšak bude k dispozici i pro ostatní pracoviště FChT. 

Chtěl bych na 18. zasedání AS FChT prodiskutovat otázku plánovaných investic FChT, 

konkrétně investice zahrnující částku pravděpodobně hrazenou z kapes daňových poplatníků ve 

výši 500 tis. Kč, plánovanou na úhradu investice „Demolice objektu v Doubravicích“. Přijde 

mi, že v seznamu investic není k nalezení další investice, která by se týkala náhrady uváděného 

objektu, jež se má demolovat a nabízí se otázka, jak tato investice je, respektive není v souladu 

se strategickým záměrem FChT a/nebo UPCE. Chtěl bych proto požádat o vyjádření, konkrétně 

který objekt v Doubravicích má být demolován, proč má být demolován, jaká je aktuální tržní 

hodnota této nemovitosti a jakým způsobem jsou prostory FChT, které budou po demolici 

ztraceny, aktuálně nahrazeny. 

Děkan prof. Němec na úvod upřesnil, že z kapes daňových poplatníků není hrazena pouze 
tato položka, ale všechny položky v rámci investičního plánu. Demolice objektu v Doubravicích 
se konkrétně týká objektu 0515 Buňky UNIMO. Dle informací z technického odboru je aktuální 
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zůstatková účetní hodnota objektu vyčíslena na částku 488 731,79 Kč. Dle názoru vedení FChT 
je skutečná hodnota objektu vzhledem k jeho dezolátnímu stavu (do budovy zatéká, fouká …) 
téměř nulová. Z těchto důvodů byla demolice shledána jako nejvhodnější možnost. Co se týká 
souladu se strategickým záměrem FChT a/nebo UPCE, tak demolice budovy je v souladu se 
zněním Strategického záměru Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice na období od 
roku 2021 (revize 30. 11. 2023), Prioritní cíl 5: Tradice a rozvoj fakulty, Strategie S5.5 
Infrastruktura adekvátní 21. století. Náhrada za objekt po demolici v plánu není. 

Dále bych chtěl vznést dotaz na konkrétní technické údaje týkající se výkonu a životnosti 

plánované fotovoltaické elektrárny na budově HA, na jejíž vybudování se plánuje částka 

8,4 mil. Kč, a dále na kapacitu případného úložiště přebytků energie, a na odhad doby 

návratnosti takové investice. 

Tajemník Ing. Šprync vysvětlil, že výkon plánované fotovoltaické elektrárny je 219 kWp 
(220 MWh ročně), návratnost investice je odhadována na 5–6 let a životnost na 15–20 let. 
Otázka kapacity uložiště je bezpředmětná, protože spotřeba budovy je výrazně větší, než je 
plánovaný výkon této elektrárny. 

Na dotaz týkající se opravy střechy a instalace přístřešků bylo odpovězeno, že se jedná 
o přístřešky nad těmi prvky, které prochází skrz střechu a které jsou často i místem, kudy do 
budov dlouhodobě zatéká.  

Ohledně nákupu a instalace prezentačních panelů bylo uvedeno, že se jedná o velkoplošné 
obrazovky rozmístěné po budově FChT, na kterých by byly promítány informace o aktuálních 
událostech. 

Co se dostavby věže G týká, tak bylo upřesněno, že je v plánu dostavba 1. NP věže G, 
kde by měly být vybudovány primárně chemické a fyzikální laboratoře a malé množství 
kancelářských prostor. 

V souvislosti s přemístěním studentské šatny bylo vysvětleno, že toto je spojené s potřebou 
vybudování laboratoře pro nový studijní program Chemie piva a fermentovaných produktů. 
Jako vhodné místo pro přesunutí studentské šatny bylo zvoleno místo za recepcí FChT. 

Posledním diskutovaným tématem v rámci daného bodu byla revitalizace poslucháren. 
Jedná se o posluchárny C1–C4, které po 15 letech provozu rekonstrukci potřebují, a to i s ohledem 
na zpětnou vazbu od studentů. Plánovaná je tak renovace míst pro studenty tak, aby tato byla 
pohodlnější a aby byl v dosahu i zdroj elektřiny. Zároveň bude snaha i o zachování stávající 
kapacity poslucháren, případně o snížení kapacit o nezbytně nutná místa. Časově bude 
rekonstrukce realizována tak, aby nedošlo k narušení výuky v rámci akademického roku. 
Renovace poslucháren je také v souladu s výše zmíněnou Strategií S5.5 Infrastruktura adekvátní 
21. století v rámci Strategického záměru FChT. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal a schválil 

dokument „Plán nákupu investic Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice v roce 2025“. 

Hlasování: 11–0–1 
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3. Různé 

Proděkan doc. Česla informoval o změnách ve financování SGS projektů. Na rozdíl od 
minulého roku je v roce 2025 plánována částka na doktoranda ve výši 40 tis. Kč a na diplomanta 
ve výši 4,5 tis. Kč.  

Předseda AS UPCE Ing. Bělina informoval o přípravě rozpočtu UPCE a o částce 
plánované na údržbu budov. Dodal, že je záměrem vedení UPCE, aby si opravy budov 
financovaly fakulty z vlastních zdrojů. 

Prof. Weidlich informoval, že prof. Ing. Radim Hrdina, CSc. (UOChT) byl dne 24. 1. 2025 
výborem České společnosti průmyslové chemie zvolen místopředsedou České společnosti 
průmyslové chemie. 

Předseda AS FChT doc. Adam poděkoval všem přítomným senátorům a hostům za účast 
a zasedání ukončil. 

V Pardubicích 7. 2. 2025 doc. Ing. Martin Adam, Ph.D. 
 předseda AS FChT 


